
 

 

                                                    PROTOKÓŁ nr III/2019 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 stycznia 2019 r. w godzinach 15:00 – 17:40  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek 

    10. Zdzisław Koncewicz 

    11. Karol Korneluk 

    12. Stanisław Kulikowski 

    13. Kamil Lauryn    

    14. Jacek Niedźwiedzki 

    15. Adam Ołowniuk  

    16. Wojciech Pająk 

    17. Zdzisław Przełomiec 

    18. Jacek Roszkowski 

    19. Jarosław Schabieński 

    20. Sławomir Sieczkowski 

    21. Andrzej Turowski 

    22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Radna nieobecna: 

1. Anna Ruszewska 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu.  

 



 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył III sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta,  przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby 

mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców 

prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Zdzisław Przełomiec : zaproponował, aby w związku z tragiczną śmiercią ś.p. Pawła 

Adamowicza Prezydenta Miasta Gdańska uczcić Jego pamięć minuta ciszy. Poprosił 

wszystkich Radnych o powstanie. 

Po minucie ciszy Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach w imieniu Radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach oraz własnym wyraził sprzeciw wobec aktów  przemocy kierowanych 

w stronę drugiego człowieka oraz językowi nienawiści obecnemu w przestrzeni publicznej. 

Złożył podziękowania wszystkim osobom, w tym Prezydentowi  Miasta Suwałk i radnym Rady 

Miejskiej w Suwałkach, którzy w dzień po tragedii wspólnie złożyli kwiaty i zapalili znicze 

pod Dąbkiem Wolności manifestując swoja solidarność z ofiarą. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad:. 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr II/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 grudnia           

2018 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia 19 grudnia 2018 roku.   

5. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2019 rok.  

6. Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 2019 

rok.  



 

 

7. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2019 rok. 

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa                        

i Porządku za 2018 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia                    

z pomocy społecznej.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2019-2023. 

12. Informacja z realizacji Programu pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki w 2018 r.” 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 

pod nazwą „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia 

zasad udzielenia dotacji w ramach programu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody                    

i odprowadzania ścieków. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowane odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz 

wysokości stawki procentowej bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu 

mienia gminnego Miasta Suwałk. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania bonifikaty od ceny 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasta Suwałk, sprzedawanych na rzecz 

dotychczasowych najemców z przeznaczeniem na cele mieszkaniowe. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

stanowiących pomoc na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę 

rekreacyjną. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 



 

 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Joanny L. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

26. Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

       -  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania  wyboru   

           wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach;  

    - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru  wiceprzewodniczącego   

      Rady Miejskiej w Suwałkach.                              

27. Wnioski i oświadczenia radnych. 

28. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr II/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  19 grudnia        

2018 roku.   

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z II sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 29 stycznia 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr II/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  19 grudnia 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  19 grudnia 2018 roku została  

przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2019 rok.  

 

Projekt stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 



 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że propozycje tematów do projektu Planu pracy Rady 

Miejskiej na 2019 rok przedłożone zostały przez Prezydenta Miasta oraz państwa radnych. 

Z otrzymanych propozycji został wypracowany projekt Planu pracy, który wszyscy radni 

otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Uwag nie zanotowano. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Plan pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2019 rok został 

przyjęty. 

 

Ad pkt. 6 

Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2019 rok.  

Plany pracy komisji stanowią załączniki nr 8-12 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany pracy.  Poszczególne Komisje na 

swych posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne Plany pracy. 

 

Uwag nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Plany pracy  komisji   Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2019 rok zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 7 

Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2019 rok. 

Plan kontroli stanowi załącznik Nr 13 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 

Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna działa na podstawie rocznego Planu kontroli. Taki 

Plan został przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej opracowany i przedłożony. 

Uwag nie stwierdzono;  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Plan pracy  Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej                     

w Suwałkach na 2019 rok został przyjęty. 

 

Ad pkt. 8 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa                        

i Porządku za 2018 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 14 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na 

posiedzeniu w dniu 22.01.2019 r. przyjęła Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk                       

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2018 rok. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 



 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa  Porządku za 2018 rok zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 15  do protokołu.  

Kamil Lauryn - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 16  do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22 głosy)   przyjęta została   

 

Uchwała Nr III/33/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności 

 stanowi załącznik nr 19  do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia                    

z pomocy społecznej.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 20  do protokołu.  

Kamil Lauryn - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 21 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” 22 głosy)   przyjęta została   



 

 

Uchwała Nr III/34/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 

 stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2019-2023. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr  25   do protokołu.  

Kamil Lauryn - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 26 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 27  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy)   przyjęta została   

 

Uchwała Nr III/35/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie ograniczania skutków 

niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2019-2023 

 stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z realizacji Programu pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki w 2018 r.” 

Informacja stanowi załącznik Nr 30 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że  powyższą Informację  wszyscy radni otrzymali wraz 

z materiałami sesyjnymi. Informacja była przedmiotem obrad Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 23 stycznia 2019 r. oraz Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu             

23 stycznia 2019 r. 

Głosów w dyskusji nie zanotowano. 

 



 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Informacja z realizacji Programu pn. Ograniczanie niskiej 

emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki z 2018 r.” została przyjęta. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

programu pod nazwą „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki”          

i określenia zasad udzielenia dotacji w ramach programu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 31 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz-  Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 32 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr III/36/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu pod nazwą „Ograniczanie 

niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielenia dotacji         

w ramach programu 

                                             - stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody                    

i odprowadzania ścieków. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, Rada gminy 

przekazuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu, zawiadamiając o tym przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne. 

Po przeanalizowaniu uwag organu regulacyjnego do poprzedniego projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzaniu ścieków opracowanego przez przedsiębiorstwo-wodno-

kanalizacyjne, po wprowadzeniu korekt ponownie przekazuje się projekt regulaminu organowi 

regulacyjnemu celem zaopiniowania. 



 

 

Zdzisław Koncewicz   Przewodniczący Komisji  Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr III/37/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody                         

i odprowadzania ścieków 

stanowi załącznik nr 38 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowane odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 39 do protokołu.  

Kamil Lauryn –Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 40 do protokołu 

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 41 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Sławomir Sieczkowski  w imieniu Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” poprosił                              

o odrzucenie projektu uchwały, gdyż jest bezzasadna i przedwczesna;. przepisy  dotyczące  

gospodarowania odpadami komunalnymi mają ulec zmianie. System gospodarowania 

odpadami komunalnymi funkcjonuje od 2013 roku. W ciągu tych lat opłaty uiszczane przez 

mieszkańców generowały nadwyżki, co jest niezgodne z prawem, gdyż  system powinien się 

bilansować. Z informacji uzyskanej od Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska                            

i Gospodarki Komunalnej wynika, że mimo strat w 2017-2018 roku nadwyżka stanowi ok. 1,5 

mln zł. Niezbędna jest analiz kosztów tego systemu; opłaty przeznaczone są na koszty 

administracyjne między innymi Urzędu Miejskiego i opłacane są usługi świadczone przez dwie 

spółki komunalne : Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Przedsiębiorstwo 

Gospodarowania Odpadami. PGO uzyskuje przychody z tytułu gospodarowania odpadami           

i wypracowało zyski i odprowadziło dywidendy do  budżetu miasta. Należy przeprowadzić 

dyskusję na temat działalności PGO; istniejące składowisko ma ograniczoną pojemność; 



 

 

konieczna jest  nowa, kosztowna inwestycja. 

Wypracowane zyski przez spółki komunalne powinny być przeznaczone na rozwój                           

i modernizację a w wyniku tego obniżenie kosztów systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 

Poprosił o odrzucenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Jacek Juszkiewicz zgodził się z Radnym Sławomirem Sieczkowskim; przedstawiony projekt 

uchwały budzi wiele zastrzeżeń i wątpliwości. W 2018 roku deficyt wynosił ponad 435 tyś,         

z czego ok. 400 tyś zł.  to skutek wprowadzenia dodatkowej kategorii „bio” .Proponowany 

system  wyboru metody ustalenia metody za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty jest niesprawiedliwy w odczuciu społecznym – nie płaci się od 

faktycznie wyprodukowanych odpadów a od tzw. „komina”. Proponowana podwyżka to po 

prostu reperowanie budżetu miasta i spółek komunalnych. 

Radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość nie zagłosują za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały w tym temacie. 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że nie ma idealnego, sprawiedliwego systemu naliczania opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W 2013 roku mieszkańcy Suwałk zdecydowali, 

że  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi będą pobierane od gospodarstwa. Wiele 

samorządów wprowadziło opłatę zależna od liczby osób w danym gospodarstwie; system ten 

nie sprawdził się, gdyż zauważono wzrost wymeldowania z pobytu stałego. Faktycznie                  

w pierwszym okresie działania system odbioru odpadów przynosił nadwyżki. W 2014 roku 

Radni Rady Miejskiej w Suwałkach zmniejszyli opłaty z 19 zł do 16 zł w gospodarstwie               

w blokach i z 30 zł do 26 zł w domkach jednorodzinnych. W 2017 roku system przyniósł deficyt 

97 tyś zł, a w 2018 – 435 tyś zł. System nie bilansuje się, gdyż śmieci nie są segregowane. 

Stosowany jest system odpowiedzialności zbiorowej, w związku z czym pokrzywdzone są 

osoby samotne. Od 1 stycznia 2018 r. dodatkowe koszty wygenerowało uruchomienie zbiórki 

odpadów biodegradowalnych. Proponowana podwyżka dotyczy gospodarstw w budynkach 

wielorodzinnych, nie dotyczy ona mieszkańców domów jednorodzinnych., gdyż osoby te            

w ogromnej większości prowadzą selekcję odpadów. Faktem jest, że praktycznie nie ma 

selekcji śmieci w domach wielorodzinnych. Należy nadmienić należy, że Suwałki w porównaniu 

z innymi miastami w tym temacie są jednym z najtańszych miast w kraju.     

Prezydent zgodził się z przedmówcą, ze należy inwestować przede wszystkim w Przedsiębiorstwo 

Gospodarowania Odpadami.; potrzebna jest nowa niecka, nowe instalacje – wygeneruje to wydatki 

i koszty. Wiadomym jest fakt, że są wydatki niezależne od samorządu- opłata środowiskowa tzw, 

marszałkowska od składowanych odpadów komunalnych na składowisku – czyli to co nie jest 

posegregowane; za każda tonę trzeba płacić co roku opłaty a te są coraz wyższe. W 2019 roku 

opłata ta wynosi 170 zł a w 2020 będzie wynosiła 270 zł.  

Przed  PGO stoją ogromne wyzwania i zadania inwestycyjne; aby  zrealizować konieczne 

inwestycje trzeba pozyskiwać środki  również z Unii Europejskiej . 

Wypracowane dywidendy przez spółki komunalne przekazywane są spółkom komunalnym 

wymagającym wsparcia finansowego. 

Nadmienił, że ustawodawca zmienił przepisy i w chwili obecnej nie ma możliwości dopłat osobom 

samotnie gospodarującym. 

 



 

 

Czesław Renkiewicz ponownie wniósł  o przyjęcie proponowanego projektu uchwały. 

Wiesław Stelmach potwierdził, że  w systemie  lat  2013/2014   powstała  nadwyżka środków 

ale w tym okresie obowiązywały przepisy, które nie mówiły, że środki pochodzące z opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi nie mogą być wykorzystane na finansowanie innych 

zadań; przepis uniemożliwiający takie działanie został wprowadzony w końcu 2014 roku               

z mocą obowiązująca od lutego 2015 roku. 

Sławomir Sieczkowski nie zgodził się z wypowiedzią Skarbnika Miasta Wiesława Stelmacha, 

gdyż z pobranych opłat ponosi się koszty funkcjonowania systemu; nie ma takiego przepisu, który 

zabraniał by z pobranych opłat od mieszkańców sfinansowanie zwiększonych kosztów systemu. 

Podkreśli fakt, że  nadwyżki powstały w latach 2014-2016  natomiast w roku 2013 stawki były 

zawyżone. Zwrócił uwagę na to ,że podwyżka dotknie przede wszystkim mieszkańców zabudowy 

wielorodzinnej czyli strefy zamieszkałej, gdzie podwyżka wynosi 20% nie dotyczy 

przedsiębiorców w strefie niezamieszkałej ponieważ podwyżka ta to 8%. Wyraził swoje 

zaniepokojenie sytuacją PGO; uważa, że jak najszybciej trzeba podjąć działania mające na celu 

uzyskanie środków na niezbędne inwestycje a przede wszystkim rozbudowę składowiska 

odpadów. 

Czesław Renkiewicz potwierdził, że w systemie ewidencyjno-księgowym brak jest 

wyszczególnienia pozycji przychody-koszty na nieruchomości zamieszkałe i niezamieszkałe. 

Temat ten można by rozwiązać np. poprzez zatrudnienie 2 osób do Wydziału Finansowego, ale to 

są kolejne koszty, które weszłyby w skład obciążenia finansowego systemu. 

Nie ma żadnych wątpliwości, że selekcja odpadów komunalnych jest niezbędna, aby wskaźniki 

określone przepisami osiągnąć; nie ma możliwości aby osiągnąć w 2020 roku wskaźnik 50% 

segregacji odpadów komunalnych, a z nieosiągnięcia wskaźnika grożą kary finansowe; wyraził 

nadzieję, że Minister Środowiska skoryguje przepisy w tym temacie. Należy podjąć wszelkie 

działania, aby wzmocnić edukację, świadomość społeczną mieszkańców. Podkreślił, że                        

w przypadku nie uchwalenia przedstawionego projektu uchwały nastąpi deficyt wynoszący ok.          

1 mln zł.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 13 głosów,  „przeciw” 9 głosów)  przyjęta 

została  

 

Uchwała Nr III/38/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowane odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty 

                                              - stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 



 

 

Ad pkt 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr  45  do protokołu.  

Kamil Lauryn –Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 46 do protokołu 

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 47 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Anna Maria Gawlińska wyraziła swoje niezadowolenie z istnie strefy płatnego parkowania, 

z chwilą wprowadzenia opłat,  reprezentacyjna ulica Suwałk im Tadeusza Kościuszki przestała 

być wizytówką naszego miasta. Zlikwidowanie strefy płatnego parkowania przyczyniło by się 

do wzrostu atrakcyjności tego miejsca a co za tym idzie spowodowało by zwiększenie 

wpływów do budżetu miasta; wpłynęłoby to pozytywnie na rewitalizację tego miejsca. Biorąc 

powyższe po uwagę poinformowała, że Radni Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk będą 

głosowali przeciw przyjęciu projektu uchwały w proponowanym brzmieniu. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że temat rewitalizacji jest bardzo aktualny nie tylko                             

w naszym mieście; w żadnym kraju  nie przeprowadza się rewitalizacji przez wprowadzanie 

samochodów do centrum miasta. Projekt uchwały w przedstawionym brzmieniu ma na celu aby 

ul. Kościuszki była ulicą dostępną nie tylko dla samochodów. Działający w tym rejonie 

przedsiębiorcy są zadowoleni ze strefy płatnego parkowania. 

 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że debata na temat strefy płatnego parkowania toczy się od 

kilku miesięcy. Na podstawie wyników ankiety „Mój Pomysł na Suwałki” wyraźnie wynika, 

że mieszkańcy Suwałk oczekują iż strefa płatnego parkowania nie zostanie zlikwidowana. 

Zaproponowany wariant został wypracowany przez zespół składający się z radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach oraz przedstawicieli przedsiębiorców działających na terenie strefy. 

Poinformował, że ponowna analiza kosztów i ewentualna zmiana opłat za postój będzie 

tematem dyskusji po przeprowadzonym postepowaniu przetargowym i wyłonieniu 

wykonawcy.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów (  „za” 19 głosów, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymał 

się” 1 głos) przyjęta została wraz z autopoprawką 



 

 

Uchwała Nr III/39/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości 

stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie                

i sposobu ich pobierania 

                                              - stanowi załącznik nr 50 do protokołu 

 

Ad pkt 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 51 do protokołu.  

Kamil Lauryn –Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 52 do protokołu 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 53 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr III/40/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych                   

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie                

z tych przystanków 

                                            - stanowi załącznik nr 55  do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w punktach 18 i 19 porządku obrad przewidziane są do 

procedowania dwa projekty uchwał dotyczące tej samej kwestii, czyli zasad udzielania bonifikat 

przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobów Miasta. Projekty uchwał zostały złożone przez 

Prezydenta Miasta Suwałk oraz Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość. 



 

 

W oparciu o § 37 ust. 1 Statutu Miasta Suwałk, jako pierwszy procedowany był projekt przedłożony 

przez Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Ad pkt 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz 

wysokości stawki procentowej bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu 

mienia gminnego Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 56 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 57 do protokołu 

Andrzej Turowski-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 58  do protokołu 

 

Zdzisław Koncewicz  - potwierdził, że w tym samym temacie, złożone do procedowania są dwa 

projekty uchwał Prezydenta Miasta oraz radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość. Jedyną różnicą 

są stawki procentowe bonifikaty. Projekt Prezydenta nastawiony jest na zysk budżetu miasta                

a nie na niesienie pomocy mieszkańcom, zaś projekt radnych Klubu Prawo                                                                  

i Sprawiedliwość  jest bardziej prospołeczny, wychodzący naprzeciw mieszkańcom. Biorąc 

powyższe pod uwagę radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość nie poprą projektu przedłożonego przez 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

Sławomir Sieczkowski – zaznaczył, że ustalenie warunków udzielania bonifikat oraz wysokości 

stawki procentowej bonifikaty to bardzo istotny i drażliwy temat. Zaznaczył, że zgodnie                        

z programem gospodarowania zasobem mieszkaniowym w latach 2019-2020 ma być sprzedanych 

200 mieszkań; we wrześniu 2018 r. Prezydent Miasta informował o zakwalifikowaniu do sprzedaży 

ok.1.200 mieszkań, gdy zasób mieszkań komunalnych to 2.200 lokali mieszkalnych. Jest to fakt 

niepokojący ponieważ może dojść do wielkiej wyprzedaży majątku miejskiego. Wyraził nadzieję, 

że środki będące ze sprzedaży lokali mieszkalnych przyczynią się do poprawy finansowej miasta         

i poprawy stanu mieszkań, które pozostaną w zasobach Gminy Miasta Suwałki. Oświadczył, że 

Radni Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk poprą projekt uchwały przedstawiony przez Prezydenta 

Miasta. 

Kamil Lauryn poruszył problem mieszkańców, którzy mieszkają w zasobach komunalnych               

i  zamienili się lokalami przykładowo po 5 latach; w zasobach komunalnych mieszkają dłużej, ale 

zgodnie z zapisem projektu uchwały bonifikatę mogą uzyskać po zamieszkaniu w danym lokalu 

minimum 10 lat. 

Czesław Renkiewicz przypomniał, że10-letni okres zamieszkania w danym lokalu określony 

został  w Uchwale Nr XLVIII/605/2018  Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2018 r. 

Podkreślił również, że wniosek radnego jest słuszny; należy sprawę przedyskutować                                                    

i wprowadzić odpowiednia korektę. Poinformował również, że środki uzyskane ze sprzedaży 

mieszkań komunalnych będą przeznaczone na remonty budynków; zaznaczył również, że opłaty 

na fundusz remontowy będą wnoszone przez właścicieli a nie przez miasto. Zgodnie                                 

z przeprowadzoną analizą ze sprzedaży pierwszych 100 mieszkań wpłynie niespełna 7 mln zł;           



 

 

w przypadku przyjęcia propozycji Radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość kwota była by niższa    

o 1 mln zł. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 15 głosów, „przeciw” 7 głosów) przyjęta 

została  

Uchwała Nr III/41/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz wysokości stawki procentowej 

bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu mienia gminnego                 

Miasta Suwałk 

 - stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec – w związku z podjęciem przez Radę Miejską uchwały w sprawie 

określenia warunków udzielania bonifikat oraz wysokości stawki procentowej bonifikaty przy 

sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałk- zwrócił się do Klubu 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość z pytaniem, czy podtrzymują procedowanie zgłoszonego 

przez siebie projektu uchwały, czy decydują się go wycofać. 

W związku z nie wycofaniem się Radnych  Klubu Prawo i Sprawiedliwość z procedowania  

projektu uchwały – przystąpiono do realizacji punktu 19 porządku obrad. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania bonifikaty od ceny 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasta Suwałk, sprzedawanych na rzecz 

dotychczasowych najemców z przeznaczeniem na cele mieszkaniowe. 

 

Jacek Juszkiewicz – Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i  Sprawiedliwość  zaprezentował 

projekt uchwały   - załącznik nr 61 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 62 do protokołu 

Andrzej Turowski-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 63 do protokołu 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania nie uzyskał większości głosów za („za” 10 głosów, „przeciw” 12 

głosów) projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania bonifikaty od ceny 



 

 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasta Suwałk, sprzedawanych na rzecz 

dotychczasowych najemców z przeznaczeniem na cele mieszkaniowe i nie został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił członków doraźnej Komisji Statutowej na krótkie 

posiedzenie dot. zmian w statucie i ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

stanowiących pomoc na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę 

rekreacyjną. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 65 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 66 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr III/42/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r 

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości stanowiących pomoc na 

infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę rekreacyjną 

                                          - stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 69 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 70 do protokołu 

Andrzej Turowski-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 71 do protokołu 

 



 

 

Anna Maria Gawlińska  w imieniu Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk zgłosiła wniosek 

merytoryczny o przyjęcie poprawki do przedstawionej uchwały. Zmiany dotyczyły by § 2 pkt 1-6 

wysokości stawek procentowych : w przypadku wniesienia opłaty jednorazowej za przekształceni  

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntu  stanowiącego własność Miasta 

Suwałki , osobom fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych 

lub lokali mieszkalnych lub spółdzielni mieszkaniowym przysługuje bonifikata w wysokości:   

1) 99% 

2) 80% 

3) 70% 

4) 60% 

5) 50% 

6) 40% 

Czesław Renkiewicz zadał pytanie, jakie będą skutki finansowe jeżeli zmiany ewentualnie zostaną 

wprowadzone. 

Anna Maria Gawlińska podkreśliła, że z mocy ustawy mieszkańcy stali się użytkownikami 

wieczystego prawa do tych gruntów. Analiza wykazała, że większość samorządów przyjęła 

wyższe stawki procentowe niż proponowane przez suwalski samorząd. 

Tadeusz Czerwiecki podkreślił, że projekt uchwały jest zasadny, ale budzi zastrzeżenie 

kwestia przekształcenia terenów przyległych do budynków, placów zabaw, chodników, 

śmietników, dróg dojazdowych itp; temat ten w przyszłości należy doprecyzować. 

Sławomir Sieczkowski podkreślił, że w przedmiotowym projekcie uchwały nie były określone 

skutki finansowe, ale wiadomo, że skutki finansowe będą dotyczyły mniejszych wpływów do 

budżetu miasta przez 20 lat. 

Jacek Niedźwiedzki podkreślił, że stawki procentowe bonifikat od opłaty za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego gruntów nie są ani zawyżone ani zaniżone, są takie same jak 

stawki określone w Ustawie z dnia 20 lipca 2018 roku o przekształceniu prawa użytkowania 

wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 

Czesław Renkiewicz w nawiązaniu do wypowiedzi radnych Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk 

zapytał, jak samorząd ma funkcjonować prawidłowo przy krytyce dot. kredytów oraz 

wysokości udzielanych bonifikat. 

Propozycja samorządu jest na  poziomie przedłożonym przez Rząd w stosunku do gruntów 

Skarbu Państwa. 

Propozycję radnego Tadeusza Czerwieckiego należy rozważyć, ale w chwili obecnej nie ma 

sensownej propozycji dzięki której problem był by rozwiązany. Wspólnoty mieszkaniowe, 

spółdzielnie nie są zainteresowane wykupem gruntów wokół budynków, gdyż wiąże się to           

z dodatkowymi kosztami.   

Sławomir Sieczkowski w imieniu Radnych Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk oświadczył, że 

sprawując mandat radnego  jest głosem mieszkańców; aby uporządkować temat należy przyjąć 

uchwałę z poprawkami zgłoszonymi przez Ugrupowanie. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem merytorycznym zgłoszonym przez Ugrupowanie 

Mieszkańcy Suwałk 



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 10 głosów, „przeciw” 12 głosów, 

„wstrzymał się” 0 głosów) wniosek merytoryczny dot. zwiększenia stawek procentowych 

bonifikaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntu 

stanowiącego własność Miasta Suwałki został odrzucony. 

 

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów 

zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 73    do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 17 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się” 5 głosów) przyjęta została  

Uchwała Nr III/43/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r 

w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 

wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo                       

własności tych gruntów 

 - stanowi załącznik nr 74 do protokołu 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 75 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów  ( „za” 13 głosów, „przeciw” 7 głosów, 

„wstrzymał się” 2 głosy) przyjęta została wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr III/44/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r 

                              w sprawie   zmian w budżecie miasta na 2018 rok. 

                                             stanowi załącznik nr 77 do protokołu 



 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 78  do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów  („za”13 głosów, „przeciw” 7 głosów, „wstrzymał 

się” 2 głosy) przyjęta została wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr III/45/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2019-2040     

   stanowi załącznik nr 80  do protokołu 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że obowiązujący Statut Młodzieżowej Rady Miasta 

Suwałki ustanowiony został uchwałą nr XIX/215/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu    

27 kwietnia 2016 r. z późniejszymi zmianami 25 kwietnia 2018 r. Część zapisów i regulacji 

stosowanych na przestrzeni ostatniego roku wymaga zmian m.in. z uwagi na reformę oświaty. 

Radni Młodzieżowej Rady na II sesji w dniu 27 listopada 2018 r. podjęli uchwałę                               

o propozycjach wprowadzenia zmian w statucie. Złożone propozycje stanowiły podstawę do 

wypracowania projektu uchwały, który został wszystkim radnym dostarczony. W związku           

z brzmieniem art. 5b ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie iż Rada gminy 

powołując młodzieżową radę gminy nadaje jej statut Przewodniczący Rady Miejskiej                    

w Suwałkach wniósł o podjęcie przedmiotowej uchwały w zaproponowanym brzmieniu. 

Zbigniew Roman De-Mezer podkreślił, że proponowane zmiany są jak najbardziej zasadne, 

jednakże zmiany te powinny być wprowadzane na podstawie przepisów mówiących o tekstach 

jednolitych. Nawiązując do przedstawionego projektu uchwały zaproponował, aby                          



 

 

w przyszłości w tytule uchwały  zamienić słowo „powołania Młodzieżowej Rady Miasta 

Suwałki” na „ funkcjonowania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Suwałkach”. Zwrócił się 

jednocześnie z apelem, aby w ciągu bieżącego roku uporządkować akty prawa miejscowego 

poprzez opracowanie tekstów jednolitych lub ujednoliconych. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 81   do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie  („za”22 głosy, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr III/46/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki 

   - stanowi załącznik nr  82  do protokołu 

 

Ad. pkt 25  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Joanny L. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Kamil Klimek Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji. stanowi załącznik nr 83 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 84 do protokołu 

W wyniku głosowania jednogłośnie  („za”22 głosy, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr III/47/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Joanny L. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

                                                 - stanowi załącznik nr 85 do protokołu          

                   

Ad pkt. 26 

Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

-  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania  wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach;  



 

 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru  wiceprzewodniczącego  

Rady Miejskiej w Suwałkach.         

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dni 8 marca 1990 r.   

o samorządzie gminnym Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składy rady, 

w głosowaniu tajnym. 

Zdzisław Przełomiec  - w związku z brakiem zgłoszenia kandydatów- stwierdził, że realizacja 

tego punktu staje się bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 27 

Wnioski i oświadczenia radnych 

 

Czesław Renkiewicz zaprosił wszystkich obecnych na sesji do udziału w corocznej imprezie 

pn. „Stacja Pogodne Suwałki”, która odbędzie się w dniach 2-3 lutego 2019 r. nad Zalewem 

Arkadia; 

Zaprosił radnych do udziału w  gali  wręczenia  nagród Prezydenta Miasta Suwałk „Włócznia 

Jaćwingów” która odbędzie się  dnia 02.03.2019 r. na hali OSiR w Suwałkach 

 

Ad pkt. 28 

Zakończenie obrad II sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja planowana jest na dzień 27 lutego 

2019 r.  o godz. 15:00. 

Kończąc III sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

                                           Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


